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Protokół Nr VIII/19 

z obrad VIII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady VIII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się  

16 października 2019 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 

w Suwałkach. 

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Marek Dziatkowski. Obrady rozpoczęły się o godz. 14
00

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady poinformował zgromadzonych, 

że obrady Rady Powiatu w Suwałkach są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Następnie powitał w/z Powiatowego Lekarza Weterynarii w Suwałkach 

Panią Katarzynę Łuniewską – Kopacz, Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Suwałkach – Panią Elżbietę Bednarko, Pana Mirosława 

Szczesnego – Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego Powiatu 

Ziemskiego w Suwałkach, w/z Naczelnika Urzędu Skarbowego w Suwałkach – 

Panią Danutę Więźlak, w/z Komendanta Placówki Straży Granicznej w Rutce – 

Tartak – Pana Wojciecha Bartoszewicza, w/z Inspektora Delegatury Urzędu 

Celno – Skarbowego w Suwałkach – Panią podkomisarz Urszulę Grabowską, 

Wójta Gminy Suwałki – Pana Zbigniewa Mackiewicza, Przewodniczącego 

Rady Gminy Jeleniewo – Pana Jana Bieleckiego. 

Przewodniczący Rady powitał dyrektorów, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu suwalskiego: Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Suwałkach – Pana Kamila Czarniawskiego, Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach – Pana Stanisława Dziemiana, Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach – Pana Marka Dziemiana, w/z 

Dyrektora Zespołu Szkół im. gen. L.M. Paca w Dowspudzie – Panią Zofię  

Mioduszewską, Dyrektora Domu Dziecka w Pawłówce – Pana Waldemara 

Jerzego Pstrzoch, Skarbnika Powiatu – Ewę Kamińską, Sekretarza Powiatu – 

Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Jolantę Sawicką, Panią Magdalenę 

Kujawską, Panią Halinę Wasilewską, Pana Konrada Charmuszko (Lista 

zaproszonych Gości – załącznik nr 1). 

Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2). 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 15 radnych:  

    

1. Biłda Stefan    

2. Bukowski Rafał Konrad 

3. Chlebus Andrzej 

4. Chołko Tadeusz 

5. Dziatkowski Marek 

6. Gryszkiewicz Irena 

7. Kleszczewski Zbigniew 

8. Kowalewski Witold 

9. Łuniewski Artur 

10. Małachowski Sławomir  

11. Ołdakowski Szczepan 

12. Pietrołaj Wiesław Eugeniusz 

13. Szczęsny Robert 

14. Szwengier Stanisław 

15. Truchan Anna Danuta 

             

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał. Następnie przekazał głos dla Pana Starosty. 

 

 Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Szanowni Państwo, jeszcze 

przed przyjęciem porządku obrad i ustaleniem procedowania w dzisiejszej sesji 

chciałbym przekazać Państwu Radnym i nam wszystkim taką informację, 

mianowicie dwóch kolegów naszych Radnych w ostatnim czasie odebrało 

odznaczenia, pierwszy jest to Pan Szczepan Ołdakowski Starosta Suwalski w 

latach 2002 – 2018, 30 września w trakcie obrad Konwentu Powiatów 

Województwa Podlaskiego z rąk Ludwika Węgrzyna byłego Prezesa Związku 

Powiatów Polskich odebrał medal pamiątkowy, który nazywa się tak: BENE 

MERITUS POWIATOM czyli czynić dobrze powiatom po polsku. Odznaka została 

przyznana za całokształt pracy na stanowisku Starosty Suwalskiego jak również za 

działalność w Związku Powiatów Polskich, jako długoletni członek Komisji 

Rewizyjnej”.  

Radnego Szczepana Ołdakowskiego nagrodzono brawami.  

 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „w imieniu wszystkich nas 

Radnych bardzo serdecznie Panu Staroście gratuluję tego zaszczytnego 

wyróżnienia. Drugą osobą, która została odznaczona 25 sierpnia w trakcie 

ogólnopolskiego święta „Wdzięczni Polskiej Wsi”, takie święto odbyło się w 

Kolnie Pan Andrzej Chlebus został wyróżniony pamiątkowym medalem 100 – 

lecia odzyskania Niepodległości. Medal pamiątkowy został wręczony przez 

Prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego. Odznakę pamiątkową 
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przyznano za wzorowe prowadzenie gospodarstwa rolnego jak również za 

działalność społeczną. Również serdecznie gratulujemy Radnemu Andrzejowi 

tego zaszczytnego wyróżnienia”. 

Radnego Andrzeja Chlebus nagrodzono brawami.  

Obu Panom Radnym zostały wręczone kwiaty przez koleżanki z Radny.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „raz jeszcze serdeczne gratulacje, 

i Panu Szczepanowi Ołdakowskiemu i Panu Andrzejowi Chlebusowi. Rzadko 

się zdarza, że w tak krótkim okresie czasu  dwóch naszych kolegów Radnych 

zostało wyróżnionych. Dziękuję bardzo”.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu drugiego porządku 

obrad.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad VII sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

6. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Suwałkach z dokonanej 

analizy oświadczeń majątkowych. 

7. Informacja Starosty Suwalskiego z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych. 

8. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Suwałkach z dokonanej 

analizy oświadczeń majątkowych. 

9. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działań podejmowanych na terenie 

nadzoru wodnego w Suwałkach na obszarach powiatów Suwałki, Sejny, 

Augustów na rok 2019” Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 

Polskie Nadzór Wodny w Suwałkach.  

10. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działań podejmowanych na terenie 

nadzoru wodnego w Olecku na obszarach powiatów: Oleckiego, 

Augustowskiego, Ełckiego, Grajewskiego, Suwalskiego za rok 2018” 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Nadzór Wodny              

w Olecku.  

11. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działań podejmowanych na terenie 

nadzoru wodnego w Gołdapi na obszarach powiatów: Gołdapskiego, 

Suwalskiego i Oleckiego na rok 2018” Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego Wody Polskie Nadzór Wodny w Gołdapi. 
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12. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności Zespołu Szkół im. gen. 

Ludwika Michała Paca w Dowspudzie za rok szkolny 2018/2019. 

13. Zapoznanie się z „Informacją o stanie realizacji zadań oświatowych 

Powiatu Suwalskiego w roku szkolnym 2018/2019”. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli praktycznej nauki 

zawodu we wszystkich typach szkół i na kwalifikacyjnych kursach 

zawodowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Suwalski.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XXIII/130/09 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 26 lutego 2009 r.                 

w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół                       

i placówek prowadzonych przez Powiat Suwalski.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

Liceum Ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół                      

w Dowspudzie.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

Technikum wchodzącego w skład Zespołu Szkół w Dowspudzie.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego „Programu 

współpracy Powiatu Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

r.  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 rok” 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań powiatu realizowanych w roku 2019 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie 

publicznym wniesionej przez CASUS NOSTER Kancelaria Radcy 

Prawnego Konrad Cezary Łakomy. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat            

i kosztów związanych z usuwaniem i przechowywaniem pojazdów. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat                           

za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających                       

z obszarów wodnych Powiatu Suwalskiego na rok 2020. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i 

trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze 

cywilnoprawnym przypadających Powiatowi Suwalskiemu lub jego 

jednostkom organizacyjnym oraz określenia warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej.  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu            

na 2019 r. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego              

na lata 2019 – 2027. 
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26. Zapoznanie się z „Informacją Zarządu Powiatu w Suwałkach o przebiegu 

wykonania budżetu powiatu oraz informacją o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2027 za I półrocze 2019 

roku. 

27. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

28. Zamknięcie obrad. 
 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji.  

 

Propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad za pomocą 

urządzenia do głosowania: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało    - 15 Radnych 

 przeciwko       - 0  

wstrzymało się od głosu              - 0 Radnych 

 

Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad VII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół był wyłożony w Biurze 

Rady Powiatu do wglądu od dnia 29 lipca 2019 r. Do dnia dzisiejszego nie 

wniesiono do niego uwag.  

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad VII Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem porządku głosowało    - 15 Radnych 

przeciwko       - 0  

wstrzymało się od głosu              - 0 Radnych 

 

Protokół z obrad VII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 4  

do protokołu. 
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Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie  międzysesyjnym z posiedzeń                  

w dniach: 16 lipca, 23 lipca, 6 sierpnia, 13 sierpnia, 28 sierpnia, 6 września, 17 

września, 20 września, 30 września i 2 października 2019 r. Państwo Radni 

otrzymali wraz z materiałami.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego 

sprawozdania. 

 

Pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzeń  w dniach: 16 lipca, 23 

lipca, 6 sierpnia, 13 sierpnia, 28 sierpnia, 6 września, 17 września, 20 września, 

30 września i 2 października 2019 r. za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem sprawozdań głosowało            - 15 Radnych 

przeciwko                 - 0  

wstrzymało się od głosu               - 0  

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym z posiedzeń w dniach: 16 lipca, 23 lipca, 6 sierpnia,  

13 sierpnia, 28 sierpnia, 6 września, 17 września, 20 września, 30 września  

i 2 października 2019 r. zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 5). Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu dzisiejszym Zarząd Powiatu 

rozpoczął posiedzenie, które przerwał na czas obrad sesji Rady.  Sprawozdanie  

z tego posiedzenia Państwo Radni otrzymają z kolejnymi materiałami.  

 

Ad.5.  

Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa interpelacje i zapytania radnych składane są na piśmie                   

do przewodniczącego rady.  

Interpelacji i zapytań nie złożono.  

Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku 

obrad.  
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Ad.6.  

Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Suwałkach z dokonanej 

analizy oświadczeń majątkowych. 

 

Przewodniczący Rady poprosił w/z Naczelnika Urzędu Skarbowego  

w Suwałkach Panią Danutę Więźlak o przedstawienie informacji z analizy 

oświadczeń majątkowych. 

Pani Danuta Więżlak przekazała: „witam Państwa, mam zaszczyt w 

imieniu Pani Naczelnik przedstawić informację z analizy oświadczeń 

majątkowych. Zgodnie z  artykułem 25 c ust. 8 ustawy z 5  czerwca 1998 roku o 

samorządzie powiatowym Naczelnik Urzędu Skarbowego uprawniony jest do 

porównania treści analizy oświadczeń majątkowych wraz z załączonymi 

kserokopiami z uprzednio złożonymi oświadczeniami majątkowymi i dokonania 

analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych. Na podstawie 

artykułu 25 c ust. 12 wyżej wymienionej ustawy Naczelnik Urzędu Skarbowego 

w terminie do 30 października każdego roku przedstawia Radzie Powiatu 

informację o osobach, które nie złożyły oświadczeń majątkowych lub złożyły je 

po terminie, nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych 

oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem i wskazaniem osób, które 

złożyły nieprawidłowe oświadczenia oraz o działaniach podjętych w związku z 

nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach 

majątkowych. W 2019 roku przeanalizowano 63 oświadczenia majątkowe. 41 

sztuk zostało złożonych na dzień 31 grudnia 2018 roku, były to trzy 

oświadczenia Pana Starosty, Pana Wicestarosty i Członka Zarządu Powiatu, 

jedno oświadczenie Przewodniczącego Rady Powiatu, 14 oświadczeń Radnych 

Powiatu, jedno oświadczenie Sekretarza Powiatu, jedno oświadczenie Skarbnika 

Powiatu, dziewięć oświadczeń kierowników  jednostek organizacyjnych 

powiatu i dwanaście oświadczeń osób wydających decyzje administracyjne. Z 

tym, że jest tutaj uwaga, że analizą objęto także oświadczenia, które zostały 

złożone według stanu na 6 lutego i 7 lutego w związku z nadaniem upoważnień 

do wydawania decyzji. Informacja o wynikach przeprowadzonych analiz 

oświadczeń majątkowych zostały przekazane Przewodniczącemu Rady Powiatu 

w dniu 18 kwietnia i 3 września 2019 roku. Ponadto 4 sztuki oświadczeń 

majątkowych zostały przeanalizowane na tzw. koniec kadencji. Jedno według 

stanu na 14 września 2018 r. Przewodniczącego Rady Powiatu Suwalskiego, 

które zostało złożone na dwa miesiące przed upływem kadencji oraz trzy 

oświadczenia majątkowe według stanu na 22 listopada 2018 r. Pana Starosty, 

Wicestarosty i Członka Zarządu Powiatu i one zostały złożone w związku z 

zakończeniem kadencji tego Zarządu. Informacja o wynikach 

przeprowadzonych analiz oświadczeń została przekazana Przewodniczącemu 

Rady Powiatu w dniu 31 stycznia 2019 roku. Ponadto w związku z tym, ze były 

złożone oświadczenia także na początek kadencji, która rozpoczęła się 22 

listopada 2018 roku Urząd Skarbowy przeanalizował 18 sztuk oświadczeń i były 
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to m.in. oświadczenia: trzy oświadczenia Pana Starosty, Wicestarosty, Członka 

Zarządu, jedno oświadczenie Przewodniczącego Rady Powiatu i 14 oświadczeń 

Radnych Powiatu. Informację o wynikach przeprowadzonych analiz oświadczeń 

majątkowych zostały przekazane Przewodniczącemu Rady Powiatu w 

Suwałkach w dniu  18 kwietnia br. W wyniku przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych ustalono iż nie wystąpiły przypadki niezłożenia 

oświadczenia majątkowego, ani nie wystąpił przypadek złożenia oświadczenia 

majątkowego po terminie ustawowym. Nieprawidłowości, które dotyczyły 

oświadczeń majątkowych były to drobne nieprawidłowości o charakterze 

formalnym, które po zwróceniu się do Pana Sekretarza Powiatu zostały 

wyeliminowane i przesłano w dniu 18 lutego i 16 lipca br. stosowne 

uzupełnienia oświadczeń majątkowych. W oświadczeniach majątkowych 9 osób 

stwierdzono inne nieprawidłowości, które polegały na niezasadnym wpisaniu w 

części A.II pkt 4 nabytej w 2019 roku nieruchomości, oświadczenie dotyczyło 

stanu na 31 grudnia 2018 roku. Nie wpisano dotyczy to części A.VIII dochodów 

a jedynie przychody, dochodów ze stosunku pracy. Ponadto w części A.VIII 

stwierdzono nieprawidłowości między uzyskanymi dochodami a tymi, które 

zostały wpisane do oświadczenia. Dotyczyło to zawyżenia lub zaniżenia 

uzyskanych dochodów. I w jednym przypadku stwierdzono iż wydatki 

poniesione w 2018 roku nie znalazły pokrycia w wykazanych dochodach za ten 

rok. Tutejszy Urząd tak jak wcześniej wspomniałam po rozmowie telefonicznej 

z Panem Sekretarzem Powiatu uzupełniono te wszystkie braki. Serdecznie 

dziękuję za współprace Panu Sekretarzowi, który naprawdę bardzo pracuje przy 

oświadczeniach, co jest naprawdę dla nas bardzo miłe. Dziękuję Państwu”.  

Przewodniczący Rady podziękował Pani Więźlak za przedstawienie 

analizy oświadczeń majątkowych.  

 

Ad.7.  

Informacja Starosty Suwalskiego z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o przedstawienie informacji  

z analizy oświadczeń majątkowych. 

 Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Staroście Suwalskiemu 

zobowiązane były złożyć oświadczenia 23 osoby o stanie majątkowym na dzień 

31 grudnia 2018 r. Dodatkowo potem jeszcze w trakcie roku złożyli takie 

oświadczenia Pan Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy, który objął stanowisko 

7 lutego i Pani była Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy, która zakończyła 

swoją pracę 6 lutego. Wszystkie osoby zobowiązane do złożenia oświadczenia 

majątkowego według stanu na dzień 31 grudnia dokonały tego obowiązku w 

ustawowym terminie tj. do dnia 31 kwietnia. Stosownie do pisma Naczelnika 

Urzędu Skarbowego z dnia 21 stycznia dotyczącego podjęcia stosownych 

działań w celu  usunięcia braków o charakterze formalnym dokonano wstępnej 
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weryfikacji oświadczeń o stanie majątkowym. W wyniku powyższych 

czynności, uzupełnień oświadczeń majątkowych dokonało pięć osób w tym 

dwóch Kierowników powiatowych  jednostek organizacyjnych i trzy osoby 

wydające decyzje z upoważnienia Starosty. W trakcie dokonanej analizy 

złożonych oświadczeń majątkowych, po uwzględnieniu złożonych uzupełnień 

nie stwierdzono w tych oświadczeniach nieprawidłowości o charakterze 

formalnym. Osoby zobowiązane do składania oświadczeń majątkowych w 

miesiącu styczniu 2019 roku otrzymały obszerną informację o trybie i zasadach 

składania oraz wypełniania oświadczeń majątkowych. W dniu 27 marca 2019 

roku w porozumieniu z Naczelnikiem Urzędu Skarbowego w Suwałkach zostało 

zorganizowane i przeprowadzone szkolenie w zakresie prawidłowego 

sporządzania oświadczeń majątkowych. Osoby, u których Naczelnik Urzędu 

Skarbowego stwierdził nieprawidłowości w poddanych analizie oświadczeniach 

majątkowych zostały o nich poinformowane. W trakcie wyjaśnień powyższych 

nieprawidłowości Naczelnik Urzędu Skarbowego sprostował informację 

dotyczącą jednej osoby tzn. nie stwierdził nieprawidłowości. Osoby 

zobowiązane do składania oświadczeń majątkowych zostały ponownie 

zobowiązane do ich składania zgodnie z wymogami określonymi w 

obowiązujących w tych zakresie przepisach. Prawa ze szczególnym 

uwzględnieniem ewentualnych nieprawidłowości wynikły z analiz oświadczeń z 

lat poprzednich dokonanych przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w 

Suwałkach i Starostę Suwalskiego. Dziękuję bardzo”.  

 

 Informacja  Starosty Suwalskiego z dnia 2 października 2019 roku z 

dokonanej analizy oświadczeń majątkowych członków zarządu, sekretarza i 

skarbnika powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych powiatu 

suwalskiego oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu starosty 

stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.  

 

Ad.8.  

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Suwałkach z dokonanej 

analizy oświadczeń majątkowych. 

 

Przewodniczący Rady przekazał: „Szanowni Państwo, przedstawię 

informację z analizy złożonych mi oświadczeń majątkowych  

za 2018 r. oraz w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania. Zgodnie z art. 

25c ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym  

radny obowiązany jest do złożenia oświadczenia o swoim stanie majątkowym.  

Radny składa pierwsze oświadczenie majątkowe w terminie 30 dni od dnia 

złożenia ślubowania. Kolejne oświadczenia majątkowe są składane przez 

radnego co roku do dnia 30 kwietnia, według stanu na dzień 31 grudnia roku 

poprzedniego, oraz na 2 miesiące przed upływem kadencji. Analizie poddano 

oświadczenia majątkowe Radnych złożone w terminie 30 dni od dnia złożenia 
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ślubowania oraz  te złożone w terminie do dnia 30 kwietnia 2019 roku według 

stanu na dzień 31 grudnia 2018 roku. Do złożenia oświadczeń majątkowych 

Przewodniczącemu Rady Powiatu zobowiązani byli wszyscy Radni, poza 

Przewodniczącym Rady. Stosownie do postanowień art. 25c ust. 12 ustawy                

o samorządzie powiatowym podmiot dokonujący analizy oświadczeń 

majątkowych w terminie do dnia 30 października każdego roku przedstawia 

radzie powiatu informację o: osobach, które nie złożyły oświadczenia 

majątkowego, lub złożyły je po terminie; nieprawidłowościach stwierdzonych w 

analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz  z ich opisem i wskazaniem 

osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia; oraz działaniach podjętych w 

związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych 

oświadczeniach majątkowych. W związku z powyższym informuję Radę 

Powiatu w Suwałkach, że wszyscy Radni zobowiązani do złożenia oświadczenia 

majątkowego dokonały tego obowiązku w ustawowym terminie tj. w terminie 

30 dni od dnia złożenia ślubowania oraz w terminie do dnia 30 kwietnia 2019 r. 

według stanu na dzień 31 grudnia 2018 r.; stosownie do pisma Naczelnika 

Urzędu Skarbowego w Suwałkach nr 2012-SKA-2.4006.57.2019 z dnia 6 lutego 

2019 r. dotyczącego podjęcia stosownych działań w celu usunięcia braków                 

o charakterze formalnym w oświadczeniu majątkowym złożonym na 

rozpoczęcie kadencji 2018-2023 wezwałem Radnych do uzupełnienia złożonych 

oświadczeń majątkowych. Takie uzupełnienia przez Radnych zostały złożone, a 

następnie przekazane w dniu 18 lutego 2019 r. do Urzędu Skarbowego w 

Suwałkach. Radni zobowiązani do składania oświadczeń majątkowych zostaną 

ponownie zobowiązani do składania oświadczeń zgodnie z wymogami 

określonymi  w obowiązujących w tym zakresie przepisach prawa tj. ustawy z 

dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym oraz rozporządzenia Prezesa 

Rady Ministrów z dnia 26 lutego 2003 r. w sprawie określenia wzorów 

formularzy oświadczeń majątkowych radnego powiatu, członka zarządu 

powiatu, sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierownika jednostki 

organizacyjnej powiatu, osoby zarządzającej i członka organu zarządzającego 

powiatową osoba prawną oraz osoby wydającej decyzje administracyjne w 

imieniu starosty ze szczególnym uwzględnieniem ewentualnych 

nieprawidłowości wynikłych z analizy oświadczeń z lat poprzednich 

dokonanych przez Urząd Skarbowy w Suwałkach i Przewodniczącego Rady 

Powiatu. Wzorem lat ubiegłych, poinformuję Radnych zobowiązanych do 

składania oświadczeń o stanie majątkowym o obowiązku ich wypełniana                   

w sposób poprawny i czytelny  z uwzględnieniem m.in.: kompletnego 

wypełniania formularza oświadczenia majątkowego tj. wypełnienie wszystkich 

pozycji określonych w obowiązującym wzorze oświadczenia; wskazania danych 

o źródłach i wysokości przychodów i dochodów; prawidłowego określenia 

przynależności poszczególnych składników majątkowych, dochodów i 

zobowiązań do majątku odrębnego lub majątku objętego małżeńską wspólnością 

majątkową. W toku przeprowadzonej analizy zwracałem przede wszystkim 
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uwagę na czytelność i kompletność zapisów w oświadczeniach majątkowych  

oraz staranność wypełnienia poszczególnych pozycji. Dokonując analizy 

złożonych oświadczeń majątkowych opierałem się na posiadanej wiedzy o 

stanie faktycznym i prawnym. Dziękuję” 

  

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Suwałkach z dokonanej 

analizy oświadczeń majątkowych - pismo znak:BRP.0033.1.11.2019  z dn. 

15.10.2019 r. – załącznik Nr 8 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że analiza oświadczenia majątkowego 

Przewodniczącego Rady Powiatu złożonego Wojewodzie Podlaskiemu                       

w terminie do 30 kwietnia 2019 r. według stanu na dzień 31 grudnia 2018 r. 

jeszcze nie wpłynęła. 

 

Ad.9.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działań podejmowanych na terenie 

nadzoru wodnego w Suwałkach na obszarach powiatów Suwałki, Sejny, 

Augustów na rok 2019” Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 

Polskie Nadzór Wodny w Suwałkach.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu przekazał: „Szanowni Państwo, 

przedłożenie powyższego sprawozdania jak też i dwóch pozostałych jest 

obowiązkiem wynikającym ze znowelizowanej  ustawy Prawo Wodne. 

Oczywiście Kierownicy Nadzorów Wodnych zarówno w Suwałkach, Olecku jak  

i w Gołdapi zostali zaproszeni na dzisiejsze obrady sesji. Niestety nikt się z nich 

nie pojawił. Kierownik Nadzoru Wodnego w Gołdapi w przesłanej wiadomości 

email przekazuje cytuję: „dziękuję za zaproszenie na obrady sesji Rady Powiatu 

w dniu 16 października 2019 r., jednak z powodu nadmiaru obowiązków nie 

będę mogła w niej uczestniczyć. W przypadku, gdyby Radni mieli pytania, 

związane z pracą tutejszego Nadzoru, proszę o przesłanie tych pytań. Postaram 

się udzielić wyczerpujących odpowiedzi na każde pytanie”. Dodam, że 

powyższe sprawozdanie jak i dwa kolejne Państwo Radni otrzymali wraz z 

materiałami. Były one przedmiotem posiedzenia Komisji Finansowo – 

Gospodarczej w dniu 15 października.  

W związku z tym, że nie ma reprezentantów wymienionych Nadzorów 

Wodnych uważam, że Rada zapoznała się z tymi sprawozdaniami.  

 

„Sprawozdanie  z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego             

w Suwałkach na obszarach powiatów Suwałki, Sejny, Augustów na rok 2019” 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Nadzór Wodny                      

w Suwałkach z dn. 12.06.2019 r. stanowi załącznik Nr 9. 
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Ad.10.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działań podejmowanych na terenie 

nadzoru wodnego w Olecku na obszarach powiatów: Oleckiego, 

Augustowskiego, Ełckiego, Grajewskiego, Suwalskiego za rok 2018” 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Nadzór Wodny                    

w Olecku.  

 

„Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego              

w Olecku na obszarach powiatów: Oleckiego, Augustowskiego, Ełckiego, 

Grajewskiego, Suwalskiego za rok 2018” Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego Wody Polskie Nadzór Wodny w Olecku – pismo znak: 

BI.1.4.0311.1.2019.LK z dn. 18.06.2019 r. stanowi  załącznik Nr 10. 

 

Ad.11.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działań podejmowanych na terenie 

nadzoru wodnego w Gołdapi na obszarach powiatów: Gołdapskiego, 

Suwalskiego i Oleckiego na rok 2018” Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego Wody Polskie Nadzór Wodny w Gołdapi. 

 

„Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego                       

w Gołdapi na obszarach powiatów: Gołdapskiego, Suwalskiego i Oleckiego                 

na rok 2018” Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Nadzór 

Wodny w Gołdapi – pismo znak: BI.3.2.0311.3.2019 z dn. 2.07.2019 r. – 

stanowi załącznik Nr 11. 

 

 

Ad.12.  

Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności Zespołu Szkół im. gen. 

Ludwika Michała Paca w Dowspudzie za rok szkolny 2018/2019. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał: „powyższe sprawozdanie Państwo 

Radni otrzymali wraz z materiałami. Było ono przedmiotem posiedzenia 

Komisji Polityki Społecznej w dniu 15 października br.  Myślę, że nie ma co 

tutaj odczytywać tego sprawozdania raz jeszcze, jeśli są może jakieś uwagi, 

pytania to proszę bardzo”. 

  Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, do sprawozdania to tak specjalnie nie mam pytań, natomiast 

kilka takich zdań dotyczących szkoły w Dowspudzie. Wiemy, że od wielu lat ta 

szkoła ma kłopoty związane głównie z naborami. Wiem, że na rynku 

edukacyjnym występuje niż demograficzny i głównie przez to coraz mniej tam 

młodzieży dociera, uczy się, zwłaszcza w trybie dziennym. W zasadzie szkoła 

funkcjonuje z tego sprawozdania wynika dosyć ciekawie, proponuje różne 

kierunki kształcenia i wydawałoby się, że jest wszystko w porządku. Natomiast 
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mnie trochę niepokoi z tych tutaj działań prowadzonych i z osiągnięć, jakie 

szkoła uzyskała fakt, że np. w olimpiadach i konkursach wiedzy z przedmiotów 

zawodowych nie ma tutaj jakichś osiągnięć, laureatów. To trochę tak wydaje mi 

się, że w takiej szkole, która ma charakter zawodowy to powinno być. Główny 

kierunek takich działań, żeby startować w tych olimpiadach. Wiem, że młodzież 

startuje, natomiast nie odnosi sukcesów, a te sukcesy byłyby dobrą promocją 

szkoły. I jeszcze jedna sprawa. W związku z tym, że ta sytuacja jest trudna, co 

prawda w tym roku szkolnym się poprawiła w związku z tym, że dwa roczniki 

wchodziły na poziom kształcenia ponadgimnazjalnego średniego, a także 

utworzenia nowego kierunku kształcenia w Dowspudzie to liczba młodzieży się 

zwiększyła. Natomiast myślę, że nie jest to taki trwały symptom i to może być 

tylko jednorazowy efekt, w następnych latach może być nieco gorzej. W planie 

pracy Rady Powiatu chciałem Państwu przypomnieć, bo wszyscy 

zapomnieliśmy, na trzeci kwartał był taki punkt, temat „pogłębiona analiza i 

ocena funkcjonowania Zespołu Szkół im. Gen. Ludwika Michała Paca                

w Dowspudzie z możliwością określenia strategicznych działań dotyczących 

rozwoju tej szkoły”. Myślę, że trzeba do tego tematu jednak podejść i 

spróbować dokonać tej analizy i oceny. Może nawet zaprosić ekspertów, żeby 

można było powiedzieć nie tylko o dwóch, trzech latach funkcjonowania szkoły, 

ale w dłuższej perspektywie. Czy nawet może wyjść poza kształcenie, a może 

nawet jeszcze inne funkcje ten obiekt w Dowspudzie powinien prowadzić. 

Dziękuję bardzo”.   

 Przewodniczący Rady przekazał: „oczywiście tutaj podejmiemy ten trud, 

żeby na kolejnych posiedzeniach Komisji, żeby tutaj tą analizę myślę 

przeprowadzić i zobaczymy co z tego wyniknie. Sprawozdanie było również 

przedmiotem posiedzenia Komisji Polityki Społecznej w dniu 15 października 

br. Jeżeli nie ma innych pytań, uwag to uważam, że sprawozdanie z działalności 

Zespołu Szkół im. gen. Ludwika Michała Paca w Dowspudzie za rok szkolny 

2018/2019 zostało przyjęte – kserokopia pisma – załącznik Nr 12. 

 

Ad.13.  

Zapoznanie się z „Informacją o stanie realizacji zadań oświatowych 

Powiatu Suwalskiego w roku szkolnym 2018/2019”. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Pana Wicestarostę o wprowadzenie do 

przedmiotowego punktu  porządku obrad.  

 Wicestarosta Artur Łuniewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, taka informację oczywiście Powiat Suwalski musi co roku 

przyjmować, przedstawiać za ubiegły rok szkolny. Państwo w informacji na 

dzisiejszą sesję dostali wraz z materiałami przedstawioną informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych Powiatu Suwalskiego w roku szkolnym 

2018/2019. Najkrócej informacja ta jest dosyć tutaj powiedziałbym rozległa, 

zawarta na dziesięciu stronach. Zadania oświatowe są ważną częścią 
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działalności Powiatu Suwalskiego, aczkolwiek może nie rozbudowaną, dlatego 

że posiadamy jedną szkołę jako organ prowadzący, oczywiście jest to szkoła w 

Dowspudzie Zespół Szkół im. gen. Ludwika  Michała Paca. W tej informacji w 

pierwszym punkcie jest podana w miarę szczegółowo informacja dotycząca 

działalności Zespołu Szkół za poprzedni rok szkolny. Dodatkowo pokazujemy, 

jakie zadania Powiat realizował przez Poradnie Psychologiczno – Pedagogiczną, 

dalej mamy kierowanie dzieci do szkół specjalnych,  młodzieżowych ośrodków 

wychowawczych jako nasze zadanie, w pewnym sensie prowadzenie Ośrodka 

Rehabilitacyjno – Edukacyjno – Wychowawczego w Brodzie Nowym. 

Pokazujemy jeszcze w tej informacji pomoc zdrowotną ze środków funduszu 

zdrowotnego dla nauczycieli szkół prowadzonych przez Powiat oraz stypendia, 

które przyznajemy uczniom za wyróżniające wyniki w nauce. Nadmienię, że 

przed sesją właśnie dokonaliśmy również wręczenia takich stypendiów dla 

czternastu uczniów Zespołu Szkół w Dowspudzie. Dziękuję”.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że powyższa informacja była również 

przedmiotem posiedzenia Komisji Polityki Społecznej w dniu 15 października 

br.  Zapytał, czy są pytania, uwagi do tej informacji.  

 Radny Sławomir Małachowski przekazał: „chciałbym odnieść się tylko do 

jednego z zadań. Mianowicie współpracy z Poradnią Psychologiczno – 

Pedagogiczną i powtórzę to, co mówiłem na Komisji. Prosiłbym Zarząd 

ewentualnie jeżeli będzie szersze grono, to grono, które będzie dyskutowało na 

temat działalności, żeby Prezydent jednak jeszcze bardziej uszczegóławiał za co 

płacimy dla Poradni. Chodzi mi tu, widzę tu jakby dwutorowość.  Z jednej 

strony gminy prowadzą pomoc logopedyczną a z drugiej jest trzydzieści osób 

objętych stałą terapią logopedyczną. I teraz czy my jako Powiat mamy za to 

płacić, czy Gminy, bo wiem, że w budżetach Gmin ta pomoc jest ujęta. Czy po 

prostu tylko niektóre Gminy z tego korzystają. To jest pierwsza rzecz, a druga to 

w ogóle tak jak patrzymy na koszty tych poradni no to żeby jednak dalej iść w 

kierunku rozważania czy nie stać nas i nie warto by było bo jednak są to duże 

środki, które wydajemy nawet dla Prezydenta nie mieć swojej poradni, albo 

takiej namiastki poradni, która by realizowała te zadania jeżeli w ogóle mamy 

ponosić takie duże koszty. To jakby pod rozwagę, bo to jakby wynika z tego 

sprawozdania, bo to najszybciej przychodzi taka myśl. Dziękuję”. 

 Przewodniczący Rady przekazał, iż uważa, że to oczywiście zostanie 

uwzględnione przez Zarząd.  

„Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Suwalskiego 

w roku szkolnym 2018/2019” stanowi załącznik Nr 13. 

 

Ad.14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli praktycznej nauki 

zawodu we wszystkich typach szkół i na kwalifikacyjnych kursach 

zawodowych,  dla których organem prowadzącym jest Powiat Suwalski.  
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Przewodniczący Rady przekazał: „projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej na posiedzeniu  w dniu               

15 października. Poproszę Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji w przedmiotowej sprawie”. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 14). 
 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

praktycznej nauki zawodu we wszystkich typach szkół i na kwalifikacyjnych 

kursach zawodowych,  dla których organem prowadzącym jest Powiat Suwalski 

za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VIII/51/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 16 października  

2019 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli praktycznej nauki zawodu we wszystkich typach szkół i na 

kwalifikacyjnych kursach zawodowych,  dla których organem prowadzącym jest 

Powiat Suwalski została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 15). Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.  

 

Ad.15.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIII/130/09 

Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 26 lutego 2009 r. w sprawie przyjęcia 

Regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i placówek prowadzonych 

przez Powiat Suwalski.  

 

Przewodniczący Rady przekazał: „projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej na posiedzeniu  w dniu               

15 października. Poproszę Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji w przedmiotowej sprawie”. 
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Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 17). 
 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmiany uchwały nr XXIII/130/09 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 26 lutego 

2009 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i 

placówek prowadzonych przez Powiat Suwalski za pomocą urządzenia do 

głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VIII/52/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 16 października  

2019 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXIII/130/09 Rady Powiatu w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2009 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Powiat Suwalski została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 18). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.  

 

Ad.16.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

Liceum Ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół                     

w Dowspudzie.  

 

Przewodniczący Rady przekazał: „projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej na posiedzeniu  w dniu               

15 października. Poproszę Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji w przedmiotowej sprawie”. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 20). 
 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia Liceum Ogólnokształcącego wchodzącego w skład 

Zespołu Szkół w Dowspudzie za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VIII/53/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 16 października  

2019 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia Liceum Ogólnokształcącego 

wchodzącego w skład Zespołu Szkół w Dowspudzie została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 21). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 22 do protokołu.  

 

Ad.17.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

Technikum wchodzącego w skład Zespołu Szkół w Dowspudzie.  

 

 Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o kilka słów wprowadzenia 

do przedmiotowego punktu porządku obrad.  

 Wicestarosta Artur Łuniewski przekazał: „reforma systemu oświaty, która 

się właśnie dokonała obliguje organy prowadzące do tego, żeby do 30 listopada 

zmienić swoje uchwały dotyczące tego w jakim czasie te szkoły mają działać. 

Chodzi o to, że w poprzednim systemie szkolnym Technikum wchodzące w 

skład Zespołu Szkół w Dowspudzie odbywało się kształcenie w czteroletnim 

technikum, natomiast teraz po zmianie i po tej reformie wróciło do liczby pięciu 

lat kształcenia. Jest to zmiana, która właśnie dokonuje tej zamiany z czterech do 

pięciu lat kształcenia. W imieniu Zarządu proszę o przyjęcie tej uchwały. 

Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał: „projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej na posiedzeniu  w dniu               

15 października. Poproszę Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji w przedmiotowej sprawie”. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 23). 
 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia Technikum wchodzącego w skład Zespołu Szkół               

w Dowspudzie za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VIII/54/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 16 października  

2019 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia Technikum wchodzącego                      

w skład Zespołu Szkół w Dowspudzie została podjęta jednogłośnie (załącznik 

Nr 24). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 25 do 

protokołu.  

 

Ad.18.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego „Programu 

współpracy Powiatu Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.                 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 rok”. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Naczelnika Wydziału Programowania, 

Inwestycji i Rozwoju o kilka słów wprowadzenia do przedmiotowego punktu 

porządku obrad.   

 Naczelnik Wydziału Programowania, Inwestycji i Rozwoju Konrad 

Charmuszko przekazał: „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, w zasadzie 

wczoraj na Komisji w kilku słowach to streściłem, taka zmiana od wczoraj jest 

apro po konsultacji społecznych, otóż nie wpłynęły żadne uwagi, co do 

zaproponowanego kształtu programu współpracy. Jeśli chodzi o zakres to 

program współpracy obejmuje wspieranie, upowszechnianie kultury fizycznej i 

sportu. Tutaj mamy przewidziany tryb konkursowy na to zadanie. Kolejny tryb 

konkursowy jest przewidziany na zadanie polegające na udzielaniu nieodpłatnej 

pomocy prawnej. Natomiast kwota, która nie jest uwidoczniona w programie, po 

prostu po odjęciu tyle zostaje na tryb pozakonkursowy, czyli na takie drobne 

inicjatywy, które będą zgłaszane ewentualnie przez organizacje pozarządowe do 

realizacji mamy przewidziane około 7.500 zł. Natomiast jest to jeszcze na tym 

etapie kwota orientacyjna ponieważ ostateczna kwota będzie zatwierdzona przy 

okazji zatwierdzenia budżetu powiatu. W tym momencie jest to tylko taka 

wstępna kwota. Dziękuję”.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Zarząd Powiatu  

w dniu dzisiejszym przyjął autopoprawkę  do projektu powyższej uchwały.  

O wspomnianej zmianie sygnalizował już Naczelnik Wydziału Programowania, 

Inwestycji i Rozwoju podczas posiedzenia Komisji Polityki Społecznej w dniu 
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15 października. Projekt uchwały z proponowaną autopoprawką opiniowany był 

przez Komisję Polityki Społecznej na posiedzeniu w dniu 15 października. 

Poproszę Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii Komisji                            

w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 26). 
 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

przyjęcia rocznego „Programu współpracy Powiatu Suwalskiego                                          

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2020 rok” za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VIII/55/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 16 października  

2019 r. w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy Powiatu 

Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2020 rok” została podjęta jednogłośnie 

(załącznik Nr 27). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 28 

do protokołu.  

 

Ad.19.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań powiatu realizowanych w roku 2019 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

 

 Przewodniczący Rady poprosił Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Suwałkach o kilka słów wprowadzenia do przedmiotowego punktu 

porządku obrad. 

 Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach 

Stanisław Dziemian przekazał: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, dwie zmiany. Jedna dotyczy ukierunkowania środków w 

ramach rehabilitacji zawodowej. Pojawił się wniosek na rozpoczęcie 

działalności gospodarczej i tutaj jest określona kwota, a pozostałą kwotę z 

rehabilitacji zawodowej proponujemy przenieść na rehabilitację społeczną. 
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Szczególnie, gdy chodzi o sprzęt rehabilitacyjny, zaopatrzenie w sprzęt 

ortopedyczny, bo tu jest najwięcej wniosków niezaspokojonych. Bardzo 

dziękuję”.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej  oraz Komisję Finansowo – 

Gospodarczą na posiedzeniu  w dniu 15 października.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października 

br. pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 29). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 30). 
Przewodniczący Rady przekazał, że również Społeczna Rada ds. Osób 

Niepełnosprawnych przy Staroście Suwalskim w dniu 2 października 2019 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę 

Rady Powiatu w Suwałkach Nr V/33/19 z dnia 28 marca 2019 r. zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2019                   

w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych (uchwała – załącznik Nr 31) 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2019 w 

ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VIII/56/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 16 października  

2019 r. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych 

w roku 2019 w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 32). Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 33 do protokołu.  
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 Obrady sesji Rady opuścił Radny Stanisław Szwengier. W obradach 

udział bierze 14 Radnych uprawnionych do głosowania.  

 

Ad.20.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie 

publicznym wniesionej przez CASUS NOSTER Kancelaria Radcy 

Prawnego Konrad Cezary Łakomy. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Robert Szczęsny 

przekazał: „Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni 

Państwo, w dniu 31 lipca 2019 r. do Starostwa Powiatowego w Suwałkach 

wpłynęła za pomocą środków komunikacji elektronicznej czyli mailem petycja 

w interesie publicznym wniesiona przez CASUS NOSTER Kancelaria Radcy 

Prawnego Konrad Cezary Łakomy skierowana do Rad i Zarządów Powiatów 

Województwa Podlaskiego. Podmiot, który złożył petycje w interesie 

publicznym wnosi o:  wprowadzenie w życie w naszym starostwie powiatowym 

Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów zgodnie z zaleceniami Centralnego 

Biura Antykorupcyjnego zawartymi w dokumencie pt. „Korupcja Polityczna. 

Wskazówki dla przedstawicieli organów władzy wybieranych w wyborach 

powszechnych" (źródło to jest na stronie CBA) i opublikowanie jej treści na 

administrowanej w starostwie stronie BIP; następnie wyznaczenie  w starostwie 

osoby odpowiedzialnej za egzekwowanie tej polityki; wprowadzenie 

mechanizmu kontroli naruszeń wspomnianej polityki; ustanowienie 

konsekwencji za nieprzestrzeganie Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zapoznała się z zapoznała się z 

publikacją „Korupcja Polityczna. Wskazówki dla przedstawicieli organów 

władzy wybieranych w wyborach powszechnych” zamieszczoną na stronie 

internetowej prowadzonej przez Centralne Biuro Antykorupcyjne 

(www.antykorupcja.gov.pl) w zakładce wydawnictwa CBA/publikacje w języku 

polskim.” 

 

Do grona Radnych dołączył Radny Stanisław Szwengier. W obradach 

sesji uczestniczy 15 Radnych uprawnionych do głosowania. 

  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji kontynuował 

wypowiedź: „ponadto Komisja Skarg, Wniosków i Petycji stwierdziła iż 

podstawowym aktem prawnym regulującym prawa i obowiązki radnego powiatu 

jest ustawa z dnia 8 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym. Do 

najważniejszych ograniczeń dotyczących konfliktu interesów zaliczyć należy 

m.in. to, że radny nie może brać udziału w głosowaniu, jeżeli dotyczy to jego 
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interesu prawnego, mandatu radnego powiatu nie można łączyć z mandatem 

posła lub senatora; z wykonywaniem funkcji wojewody lub wicewojewody oraz  

członkostwem w organie innej jednostki samorządu terytorialnego. To były 

najważniejsze punkty. Mając powyższe tutaj na uwadze, to Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji po zapoznaniu się też z orzecznictwem sądów 

administracyjnych, rozstrzygnięć nadzorczych wojewodów oraz po zasięgnięciu 

opinii Radcy Prawnego stwierdza, że organ stanowiący samorządu powiatowego 

czyli rada powiatu nie ma podstaw prawnych do podjęcia działań mających na 

celu uwzględnienie wniosków zawartych w petycji. Żaden powszechnie 

obowiązujący akt prawny rangi ustawowej nie reguluje kwestii polityki 

zarządzania konfliktem interesów, obowiązkiem wskazania osoby 

odpowiedzialnej za jej egzekwowanie, wprowadzenie mechanizmów kontroli jej 

naruszeń oraz ustanowienia konsekwencji za jej nieprzestrzeganie. Zgodnie ze 

stanowiskiem doktryny oraz ustalonym orzecznictwem wszystkie organy 

samorządu terytorialnego muszą legitymować się wyraźnie udzielonym 

upoważnieniem. Nie jest bowiem dopuszczalne domniemanie kompetencji 

prawodawczych. Z istoty upoważnienia wynika, że musi być ono wyraźne, a nie 

tylko pośrednio wynikające z przepisów ustawowych i wskazywać winno organ 

administracji publicznej właściwy do wydania danego aktu normatywnego. 

Upoważnienie ustawowe określa materię, która ma być przedmiotem regulacji w 

drodze aktu prawnego i organy kompetentne do jego wydania. W związku z 

powyższym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji działając na podstawie § 43c 

ust. 1 pkt 2 Statutu Powiatu Suwalskiego proponuje nie uwzględnić wniosków 

zawartych w petycji. Proszę zatem Wysoką Radę o przyjęcie projektu uchwały, 

która będzie nie uwzględniała wniosków zawartych w tej petycji. Stosowny 

projekt tej uchwały dostaliście Państwo w materiałach (pismo znak: 

BRP.0012.4.1.2019 z dn. 27.09.2019 r. – załącznik Nr 34). Dziękuję bardzo”.  

Przewodniczący Rady przekazał: „przygotowany przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji projekt uchwały Rady Powiatu opiniowany był przez 

Zarząd Powiatu oraz Komisję Finansowo – Gospodarczą i Komisję Polityki 

Społecznej na posiedzeniu w dniu 15 października br. Bardzo proszę Pana 

Starostę o przedstawienie opinii Zarządu Powiatu.” 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, Zarząd zaopiniował projekt uchwały oczywiście 

pozytywnie”.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października 

br. pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 35). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  
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Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 36). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

rozpatrzenia petycji w interesie publicznym wniesionej przez CASUS NOSTER 

Kancelaria Radcy Prawnego Konrad Cezary Łakomy za pomocą urządzenia              

do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VIII/57/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 16 października  

2019 r. w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym wniesionej przez 

CASUS NOSTER Kancelaria Radcy Prawnego Konrad Cezary Łakomy została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 37). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 38 do protokołu.  

 
Ad.21.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i 

kosztów związanych z usuwaniem i przechowywaniem pojazdów. 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Pani Naczelnik Wydziału 

Komunikacji o kilka słów wprowadzenia  do przedmiotowego punktu porządku 

obrad. 

 Naczelnik Wydziału Komunikacji Jolanta Sawicka przekazała: „Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo, Rada Powiatu zgodnie z ustawą Prawo  

o ruchu drogowym jest zobowiązana raz w roku ustalać stawki za usuwanie  

i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg Powiatu Suwalskiego.  

W przedłożonym projekcie uchwały zostały przyjęte maksymalne stawki  

z obwieszczenia Ministra Finansów, ponieważ Minister Finansów też raz w roku 

takie stawki ustala. Dziękuję” 

 Przewodniczący Rady  przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą  na posiedzeniu                   

w dniu 15 października. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  



24 
 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października 

br. pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 39). 
 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usuwaniem i 

przechowywaniem pojazdów za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VIII/58/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 16 października  

2019 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usuwaniem 

i przechowywaniem pojazdów została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 40). 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 41 do protokołu.  

 

Ad.22.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat                           

za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających                       

z obszarów wodnych Powiatu Suwalskiego na rok 2020. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Pana Sekretarza Powiatu  

o kilka słów wprowadzenia  do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

 Sekretarz Powiatu Cezary Grzegorz Zwoliński przekazał: „Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo, stosownie do postanowień ustawy o 

bezpieczeństwie osób przebywających na obszarach wodnych, Rada Powiatu ma 

obowiązek raz w roku ustalić stawki, wysokość  opłat za usunięcie i 

przechowywanie statków lub innych obiektów pływających z obszarów 

wodnych Powiatu Suwalskiego. Maksymalne stawki określa Minister Finansów. 

Zarząd Powiatu proponuje przyjąć maksymalne stawki i w imieniu Zarządu 

Powiatu proszę o przyjęcie projektu uchwały w przedmiotowym brzmieniu. 

Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą na posiedzeniu w dniu 

15 października.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  
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Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października 

br. pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 42). 
 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych 

obiektów pływających  z obszarów wodnych Powiatu Suwalskiego na rok 2020 

za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VIII/59/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 16 października  

2019 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statków lub innych obiektów pływających z obszarów wodnych Powiatu 

Suwalskiego na rok 2020 została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 43). 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 44 do protokołu.  

 

Ad.23.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu  

i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze 

cywilnoprawnym przypadających Powiatowi Suwalskiemu lub jego 

jednostkom organizacyjnym oraz określenia warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej.  

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Pani Skarbnik Powiatu  

o kilka słów wprowadzenia  do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

 Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, dotychczas obowiązująca uchwała Rady Powiatu w 

Suwałkach z dnia 30 czerwca 2010 roku wymaga dostosowania do zmienionych 

regulacji prawnych. Przygotowany projekt uchwały Rady Powiatu reguluje 

przede wszystkim, kto jest uprawniony do udzielania ulg w spłacie należności, 

kiedy na wniosek dłużnika mogą być umorzone w całości należności, okres 

odroczenia terminu płatności należności, okres spłaty należności rozłożonej na 

raty, kiedy wystąpi pomoc publiczna i jakie przepisy regulują pomoc de 

minimis. Dziękuję”.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 
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opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą i Komisję Polityki 

Społecznej  na posiedzeniach w dniu 15 października.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października 

br. pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 45). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 46). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających Powiatowi 

Suwalskiemu lub jego jednostkom organizacyjnym oraz określenia warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VIII/60/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 16 października  

2019 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg                      

w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 

przypadających Powiatowi Suwalskiemu lub jego jednostkom organizacyjnym 

oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 47). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 48 do protokołu.  

 

Ad.24.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2019 r. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w przygotowanym projekcie uchwały Rady Powiatu  
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w Suwałkach w sprawie  zmian w budżecie powiatu na 2019 rok, najważniejsze 

zmiany, które miały wpływ na wielkość budżetu to zwiększenie planu 

dochodów i wydatków o kwotę 138.349 zł w związku z decyzją Wojewody z 

dnia 18 września 2019 roku zwiększającą dotację celową na termomodernizację 

budynków nr 1i 2 w Środowiskowym Domu Samopomocy w Lipniaku. 

Zwiększenie planu dochodów o kwotę 100.000 zł z tytułu pomocy finansowej 

od Gminy Wiżajny na przebudowę drogi powiatowej Wiżajny – Smolniki – 

Sidory. Zwiększenie planu dochodów budżetowych o kwotę 35.000 zł z tytułu 

pomocy finansowej z Gminy Rutka Tartak z przeznaczeniem na budowę 

chodnika w ciągu drogi powiatowej Wiżajny – Smolniki. Zwiększenie planu 

dochodów o kwotę 50.968 zł z tytułu zwiększenia części oświatowej subwencji 

ogólnej na 2019 rok i przeznaczenie tych środków na wynagrodzenie 

nauczycieli w Zespole Szkół w Dowspudzie w związku ze zmianą ustawy Karta 

Nauczyciela. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 88.580 zł z tytułu dotacji z 

budżetu Państwa w związku z zakwalifikowaniem Powiatu Suwalskiego do 

dofinansowania w ramach programu Asystent rodziny i koordynator rodzinnej 

pieczy zastępczej na 2019 rok. Zwiększenie planu dochodów budżetowych o 

kwotę 87.968 zł w związku z przyjęciem do rodzin zastępczych na terenie 

Powiatu Suwalskiego większej liczby dzieci niż przewidywano. Zwiększenie 

planu dochodów budżetowych o kwotę 172. 456 zł w związku z przyjęciem do 

Domu Dziecka w Pawłówce większej liczby dzieci niż przewidywano. 

Zwiększenie planu dochodów o kwotę 448.229 zł oraz planu wydatków o kwotę 

529.788 zł  na realizację projektu termomodernizacja budynku Domu Dziecka w 

Nowej Pawłówce. Okres realizacji projektu 2019 – 2021rok, całkowita wartość 

2.127.046 zł. Pozostałe zmiany polegają na przesunięciach między podziałkami 

klasyfikacji budżetowej. Budżet w wyniku przeprowadzonych zmian   wzrośnie 

po stronie dochodów i wydatków o kwotę 1.264.825 z, deficyt pozostaje bez 

zmian. Dziękuję”.  

  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą i Komisję Polityki 

Społecznej  na posiedzeniach w dniu 15 października.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października 

br. pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 49). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października br. 
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pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 50). 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi.  

 

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „chciałbym zapytać o ten 

chodnik, ku woli wyjaśnienia, bo duży koszt tego chodnika, bo to kawałek, jak 

sobie policzyłem 123 m, czy to chodzi o obie strony i w jakim mniej więcej 

miejscu ten chodnik byłby planowany. Czy po obu stronach, bo widzę koszty 

jak gdyby relatywnie do poprzedniej inwestycji. Dlaczego takie koszty”.   

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Radny, my nie wiemy, tyle 

wstępnie przeznaczamy na uzupełnienie, budowę tego chodnika w miejscowości 

Smolniki. Jest to 70.000 zł, 35.000 zł po stronie Powiatu i 35.000 zł po stronie 

Gminy Rutka - Tartak. Ile to będzie kosztowało my nie wiemy, być może 

jeszcze zabraknie. Będzie to chodnik z jeden strony. W 2013 roku była 

realizowana inwestycja  w ramach przebudowy dróg lokalnych. Od przystanku 

kto zna Smolniki w kierunku Wiżajn tego chodnika brakuje. Powstały nowe 

zabudowania dokładnie dwa siedliska i właśnie ci mieszkańcy i do Wójta i do 

nas z prośbą zwracali się i doszliśmy do wniosku, że ten chodnik należy po 

prostu wybudować. Są to niewielkie środki, a czy starczy nie wiemy, mamy 

nadzieję, że jeszcze zostanie”.   

Innych pytań i uwag nie wniesiono.  

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2019 r. za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VIII/61/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 16 października  

2019 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2019 r. została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 51). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 52 do protokołu.  

 

Ad.25.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2019 – 2027. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego punktu porządku obrad. 
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Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, po wprowadzeniu do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

zmian, o których mówiłam przy okazji omawiania zmian w budżecie wskaźnik 

spłaty zobowiązań spełnia warunki artykułu 243 ustawy o finansach 

publicznych. Wynosi 1,89%, dopuszczalny 12,15%. Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą i Komisję Polityki 

Społecznej  na posiedzeniach w dniu 15 października.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października 

br. pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 53). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 15 października br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 54). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2019 – 2027 za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VIII/62/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 16 października  

2019 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2019 – 2027 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 55). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 56 do protokołu.  

 
Ad.26.  

Zapoznanie się z „Informacją Zarządu Powiatu w Suwałkach o przebiegu 

wykonania budżetu powiatu oraz informacją o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2027 za I półrocze 2019 

roku.  
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Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w pierwszym półroczu 2019 roku dochody zostały 

zrealizowane w kwocie 18.083.498 zł co stanowi 54,12% planu. Wyższy 

wskaźnik wykonania planu dochodów wynika z m.in. z wpływu dochodów  

z najmu i dzierżawy składników majątkowych i środków z Fundusz Dróg 

Samorządowych na finansowanie przebudowy dróg powiatowych. Analiza 

zrealizowanych dochodów za pierwsze półrocze bieżącego roku wskazuje, że w 

większości podziałek klasyfikacji budżetowej planowane dochody wpływają 

zgodnie z harmonogramem tj. dotacje celowe, subwencje, dochody własne. 

Niższy wskaźnik dochodów uzyskano z tytułu udziału w podatku dochodowym 

od osób fizycznych 46,79%, opłat za wydanie prawa jazdy 45,32%, wpływów 

za przechowywanie pojazdów usuniętych z drogi 39,26%. Należności na dzień 

30 czerwca 2019 roku wynoszą 186.652 zł, z tego wymagalne 110.119 zł. W 

pierwszym półroczu 2019 roku wydatki zostały zrealizowane w kwocie 

14.109.473 zł co stanowi 40,03%. Niższy wskaźnik wykonania planu wydatków 

wynika z zaplanowanego zakończenia części robót inwestycyjnych w drugim 

półroczu 2019 roku. Ponadto ze względu na procedury wynikające z ustawy 

Prawo zamówień publicznych prace remontowe i opracowania geodezyjne 

również przesunięte zostały na drugie półrocze 2019 roku. Na koniec 

pierwszego półrocza 2019 roku wystąpiły zobowiązania w kwocie 1.765.103 zł. 

Są to zobowiązania niewymagalne związane z działalnością jednostek 

powiatowych oraz z tytułu robót inwestycyjnych. Wszystkie zobowiązania 

zostały opłacone w terminach płatności. Planowane dotacje celowe na 2019 rok 

ustalone decyzja Wojewody Podlaskiego  po zmianach wynoszą 4.217.461 zł, w 

pierwszym półroczu 2019 roku plan dotacji zrealizowany został w kwocie 

2.076.909 zł co stanowi 49,25%. W pierwszym półroczu 2019 roku 

wprowadzone zostały przychody z wolnych środków na rachunku bieżącym 

powiatu pochodzące z rozliczeń kredytów z lat ubiegłych w kwocie 4.361.573 

zł, rozchody planowane były w kwocie 574.905 zł, zrealizowane zostały w 

wysokości 310.786 zł i związane są ze spłatą rat kredytów. Na dzień 30 czerwca 

2019 roku zobowiązania z tytułu kredytów wynoszą 5.266.830 zł. Planowany 

deficyt budżetu powiatu w 2019 roku wynosi 1.597.469 zł, natomiast na koniec 

pierwszego półrocza wystąpiła nadwyżka w kwocie 3.974.024 zł. Wieloletnia 

Prognoza Finansowa Powiatu Suwalskiego uchwalona została na lata 2019 – 

2027 ze względu na fakt spłaty zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów. 

Wyliczony wskaźnik na podstawie danych z ksiąg rachunkowych spełnia 

warunki artykułu 243 i 244 ustawy o finansach publicznych. Dziękuję”. 

 Przewodniczący Rady przekazał, że informację Zarządu Powiatu  

w Suwałkach o przebiegu wykonania budżetu powiatu oraz informację  

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2027  
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za I półrocze 2019 roku” Państwo Radni otrzymali w miesiącu sierpniu br. 

(pismo znak: ORG.300.2.2019.EK z dn. 14.08.2019 r.  – załącznik Nr 57). 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 2 września br. opracowała opinię             

o przebiegu wykonania budżetu powiatu oraz o kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2027 za I półrocze 2019 r. i przedłożyła ją 

Przewodniczącemu Rady Powiatu.  

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

o przedstawienie opinii Komisji.  

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Irena Gryszkiewicz przekazała: 

„Komisja Rewizyjna Rady Powiatu w Suwałkach rozpatrzyła w dniu 2 września 

2019 roku i poddała analizie te kwestie i jednocześnie nie stwierdza uchybień w 

realizacji dochodów i wydatków budżetowych. Komisja Rewizyjna jednakże 

wyraża zaniepokojenie realizacja dochodów z podatku dochodowego od osób 

fizycznych w związku z wejściem w życie znowelizowanej ustawy o podatku 

dochodowym od osób fizycznych. Komisja postanawia pozytywnie i 

jednogłośnie zaopiniować wykonanie budżetu powiatu za pierwsze półrocze 

2019 roku. Dziękuję”.  (opinia Komisji Rewizyjnej z dn. 2.09.2019 r. stanowi 

załącznik Nr 58).  
Przewodniczący Rady przekazał, że Komisje stałe Rady Powiatu również 

zapoznały się z powyższą informacją Zarządu Powiatu na swoich posiedzeniach.  

Dodał, że w dniu 2 września br. wpłynęła uchwała składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w 

sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej przez Zarząd Powiatu w Suwałkach 

informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2019 r.  Sentencja tej 

uchwały brzmi: „Opiniuje pozytywnie przedłożoną przez Zarząd Powiatu  

w Suwałkach informację  o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze 

2019 r.” (kserokopia uchwały RIO  Nr V-00320-17/19 z dnia 28 sierpnia 

2019 roku - załącznik Nr 59).  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, analizujemy tutaj dochody budżetu i wydatki budżetu za 

pierwsze półrocze. Ja tylko taką informację Państwu przedstawię. 28 grudnia 

ubiegłego roku uchwaliliśmy budżet powiatu w kwocie 30.280.436 zł. Na 

dzisiaj ten budżet został znowelizowany. Dochody wynoszą 41.098.016 zł, 

natomiast wydatki 43.647.092 zł. Dziękuję”.  

 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa 

informację Zarządu Powiatu w Suwałkach  o przebiegu wykonania budżetu 

powiatu oraz informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2019 – 2027 za I półrocze 2019 roku za przyjętą. 
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Ad.27.  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków i 

oświadczeń. Będąc przy głosie przekazał informacyjnie, że w dniu 29 lipca 2019 

r. wpłynęło do Biura Rady Powiatu pismo z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego Departament Ochrony Zabytków informujące, że Minister Kultury 

i Dziedzictwa Narodowego w ramach budżetu na 2019 r. udzielił Parafii 

Rzymskokatolickiej Niepokalanego Poczęcia NMP w Wigrach dotacji w 

wysokości 120.000 zł  przeznaczonej na pokrycie kosztów zadania (…) remont 

schodów głównych wejściowych, elewacji zachodniej wraz z oknem (pismo 

znak: DOZ-WD.6530.9.2019.EŁM z dn. 3.07.2019 r. -  załącznik Nr 60). 

 Starosta Witold Kowalewski przekazał, że kolejna sesja jest planowana             

w drugiej połowie grudnia przed Bożym Narodzeniem. Spróbujemy uchwalić 

budżet.  

Innych wolnych wniosków nie wniesiono. 

Ad.28.  

Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady podziękował Wysokiej Radzie za uczestniczenie                                   

w obradach  a wszystkim pozostałym gościom za obecność  i uwagę i zamknął 

obrady VIII sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 15.25. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
               
                                                                                     Przewodniczący Rady 

                                                                                    /-/ Marek Dziatkowski  

                                                                 
Protokołowała: 
M. Szczerbowska 
 


